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Miljörådets sammanträde  
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Ledamöter 
Peter Öberg (L), ordförande 
Lisa Carlbom (MP)  
Ann-Louise Ebérus (M) 
Pelle Pettersson (S) 
 
Anmält förhinder: Milla Eronen (V), vice ordförande  
 
Tjänstepersoner 
Sara Wrethed, avdelningschef stadsutveckling 
Cecilia Rivard, utredare och sekreterare i rådet 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sekreterare 
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§ 1  Godkännande av dagordningen och val av 
justerare och tid för justering 
Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 
och Pelle Pettersson fredag den 18 februari. Det anmäls sedan vid 
stadsdelsnämndens kommande sammanträde. 
 
 
§ 2  Farsta miljö- och klimathandlingsplan, resultat från 
2021 
Cecilia gjorde en resumé av aktiviteter som genomförts i miljö- 
och klimathandlingsplanen under 2021. Några exempel på 
aktiviteter: 

• Miljövänliga resor i tjänsten 
23 elcyklar och 4 vanliga cyklar har köpts in under året 

 
• Plantera träd i bäddar av biokol 

Har gjorts på Farstaängen, lekplats i Sköndal, 
Skönstaholmsfältet, Fagerlid, Gubbängsfältet och 
parkleken Semlan 
 

• Öka andelen solskydd på förskolornas utegårdar 
Alla som anmält behov har fått solskydd  

 
• Minska matsvinnet i verksamheter som serverar minst 25 

portioner/dag 
Vågar inköpta till förskolorna och matsvinnet har vägts en 
vecka i juni och en i november med varierande resultat 
 

• Gynna pollinerande arter 
Fruktlund med äpplen, päron och körsbär har planterats i 
Sköndal 

 
• Borttagning av kreosotstolpar 

Utfört längs med parkväg vid Magelungen 
    

• Utbildning i kemikaliesmart förskola nivå 2 
Digital utbildning har genomförts och kommer att 
genomföras igen då utbildningsmaterialet har uppdaterats 
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Miljö- och klimathandlingsplanen är ett dokument som gäller 
fram till och med 2023 och aktiviteterna i planen gäller 
kontinuerligt och nya aktiviteter kan läggas till. Till 
verksamhetsplanen 2023 är det möjligt att handlingsplanen läggs 
som en bilaga. 
 
Frågor från Pelle:  
Många parkvägar i Tallkrogen saknar halkbekämpning och har 
nu skyltar om ej vinterunderhåll. Varför?  
 
Sara: Det är parkvägar som inte ingår i entreprenadavtalet för 
snö- och halkbekämpning. Parkvägar har inventerats under 
sommaren 2021 och de parkvägar och trappor som saknar 
vinterunderhåll enligt avtal har fått en skyltar uppsatta som 
information.   
 
Det växer mycket vass vid Farstanäsbron, kommer den att tas 
bort? 
 
För närvarande är det inte aktuellt men när SÅP:en (stadsdelsvisa 
åtgärdsprogram) är beslutad och det finns en skötselplan för 
Magelungen är det möjligt att frågan kan komma att bli aktuell. 
 
 
§ 3  Verksamhetsplanen med fokus på miljöfrågor  
Sara redogjorde för miljöaktiviteter i nämndens verksamhetsplan. 
Flertalet är beslutade av kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen 
ska ta initiativ till samarbete med bland annat 
stadsdelsnämnderna för genomförande av nedanstående 
aktiviteter:  
 
 Beskriva och konkretisera samhällsviktig verksamhet vid 

skyfall. 
 Genomföra en kompletterande risk- och sårbarhetsanalys 

(RSA) för skyfall inom utpekade riskområden.  
 Utreda hur en indikator som mäter hur stor del av stadens 

växter som är pollinatörsvänliga ska utformas. 
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 Fortsätta att arbeta med handlingsplanen för 
klimatanpassning vid skyfall och värmeböljor. 
 

Stockholm Vatten och Avfall AB (SVOA) ska tillsammans med 
bland andra stadsdelsnämnderna ta initiativ till att: 
 
 Utreda förutsättningar att spara vatten vid långvarig torka 
 I samråd med kommunstyrelsen ta fram ett 

stadsövergripande kommunikationskoncept för ökad 
matavfallsinsamling i stadens verksamheter.  

 Tillsammans med stadsdelsnämnderna genomföra en 
informationskampanj med syfte att öka återvinning och 
avfallshantering. 
 

I verksamhetsplanen finns även av nämnden beslutade aktiviteter: 
 Förvaltningen ska tillsammans med miljöförvaltningen ta 

fram ett program för stadsdelsvisa åtgärdsprogram (SÅP). 
 Nämndens miljöråd ska tillsammans med 

stadsdelsförvaltningen genomföra dialogmöten med 
berörda aktörer 

 
§ 4  Magelungen, status i ärendet 
Förvaltningen och rådet har under hösten 2021 försökt få kontakt 
med ordförande i föreningen Magelungens Vänner angående 
skrivelser som skickats från enskilda styrelseledamöter eller 
föreningen, oklart vilket, till politiker och förvaltningar. 
Förvaltningen fick via mejl kontakt med ordföranden vid 
årsskiftet 2021–2022 men inte något svar på om föreningens 
styrelse var avsändare till skrivelserna. Skrivelserna uttrycker 
kritik mot vad staden gör för att minska problem med 
övergödning i sjön. Då förvaltningen och rådet inte får något svar 
från föreningens styrelse går vi inte vidare med förslaget att 
anordna ett möte med Magelungens Vänner och representanter 
från staden utan anser att ärendet är avslutat.          
 
§ 5  Övriga frågor 
 Inga övriga frågor. 
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§ 6  Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde hålls torsdag den 21 april kl 16.00–17.00 i 
lokal Sunne på Storforsplan 36. 
 
 
§ 7  Sammanträdet avslutas 
Ordföranden avslutade sammanträdet.  
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